
تمام بچه  ها آقا فرهاد را دوست دارند

استقلال درحالی 10 نفره سپاهان را شکست داد که 

به نظر می رســـید شـــیرینی این برد برای یک بازیکن 

بیشتر از سایر بازیکنان استقلال باشد. آرش رضاوند 

درحالی که یک کارت زرد داشت، در ادامه و با یک خطا 

کارت زرد دوم را هم از داور گرفت و از میدان اخراج شد 

تا استقلال بماند و یک نیمه 10 نفره مقابل حریف چغر 

اصفهانی اما درنهایت این آبی  ها بودند که با یک بازیکن 

کمتر از پس این ماموریت دشـــوار برآمده و توانستند 

ســـپاهان را در آزادی زمینگیر کرده و هر سه امتیاز را 

به دســـت بیاورند. درخصوص ایـــن دیدار و برخوردی 

که منجر به اخراج شد، شرایط این روز های استقلال و 

شایعات و حواشی ای که پیرامون این تیم وجود دارد، 

با هافبک خوش تکنیک و جوان استقلال دقایقی به 

صحبت پرداختیم. گفت وگوی »فرهیختگان« با رضاوند 

را در ادامه می خوانید.

 

به نظر می رســـد هواداران اســـتقلال با توجه به نتایج 

خوبی که به دســـت می آورید به شرایط و روند این تیم 

برای آینده امیدوار شده اند.

اول اینکه خداراشـــکر در یک بازی حســـاس 6 امتیازی 

توانستیم برنده بازی شویم. درهرصورت بعد از شیوع ویروس 

کرونـــا و وقفه  چند ماهه ای که بـــه وجود آمد، طبیعی بود 

برای رسیدن به آمادگی مطلوب نیاز به زمان داریم، هرچند 

از همـــان ابتدا هم به خاطر مصدومـــان و بیماران زیادی 

که داشـــتیم تیم هم کامل نبود اما با رســـیدن مصدومان 

به خصوص دیاباته و چند بازیکن دیگر به شـــرایط مطلوب، 

وضعیت استقلال هم بهتر شـــد و دست مربیان هم برای 

تاکتیک  هـــا و چینش  های مختلف بازتر شـــد که طبیعتا 

می بینیم تیم در نتیجه گرفتن هم بهتر عمل می کند.

بازی مقابل ســـپاهان همیشـــه و تحت هر شـــرایطی 

حساسیت  های خاص خود را دارد.

بله، درست است و حالا هم که چهار پنج تیم ازجمله همین 

 ســـپاهان برای سهمیه می جنگند، می دانستیم یک بازی 

6 امتیـــازی درپیـــش داریم، البته جدای از این مســـائل 

همان طور که گفتید، بازی اســـتقلال و سپاهان همیشه 

حساسیت  های خاص خود را داشته و ما تمام فکر و ذکرمان 

این بود که این بازی را ببریم که خداراشکر این اتفاق افتاد 

و به سه امتیاز رسیدیم.

به خاطر اتفاقاتی که نورافکن در بازی رفت دو تیم رقم 

زد، روی این بازیکن حســـاس شده بودید یا مشکلات 

دیگری وجود داشت که آن برخورد ها به وجود آمد؟ 

تمام صحنه  هایی که به وجود آمد به خاطر اتفاقات خود بازی 

بود. درهرصورت همه بازیکنان سعی می کنند با جان و دل 

و تعصب برای تیم خود به میدان بروند و من هم می خواستم 

محکم بازی کنم و این طور نبود که بخواهم کســـی را بزنم. 

اگر دوباره آن صحنه را نگاه کنید متوجه می شوید که اصلا 

در لحظه اول داور نمی خواســـت به من کارت بدهد، چون 

خطـــای من آنچنانی و مســـتحق کارت نبـــود و حتی اگر 

بازیکن رد می شد هم اتفاق خاصی نمی افتاد. آقای حیدری 

می توانست به یک تذکر بسنده و کمی مراعات کند. البته از 

اول هم نمی خواست کارت بدهد اما در ادامه وقتی بازیکنان 

سپاهان بر ســـر داور ریختند و او را تحت تاثیر قرار دادند، 

مجبور شد با کارت زرد دوم و کارت قرمز من را جریمه کند.

البته نورافکـــن از همان نیمـــه اول درگیری هایش با 

بازیکنان استقلال به خصوص وریا غفوری را آغاز کرده 

بود.

مـــن کاری به نورافکن نـــدارم و در مجموع به نظر من این 

کار ها زیبا نیست. بازیکن در هر تیمی که می خواهد باشد 

باید به بزرگ تر از خـــود احترام بگذارد. یک روزی فوتبال 

به پایان می رســـد و این احترام  ها و دوستی  ها هستند که 

می مانند. در هرصورت رفتار هر کســـی به خودش مربوط 

است اما بالاخره تعدادی از بازیکنان همین دو تیم استقلال 

و سپاهان الگوی هوادارانی هستند که این بازی را تماشا 

کرده و این رفتار و حرکات برای آنها که بازی را از تلویزیون 

می دیدند، زشـــت بود. به نظر من وقتی مردم یک بازی را 

نگاه می کنند، زشت است هر رفتاری را بخواهیم در زمین 

انجام بدهیم.

شـــاید برای برخـــی چنین 

رفتـــاری در زمیـــن طبیعی 

باشـــد امـــا اینکـــه بازیکـــن 

سابق استقلال جلوی 

هم تیمی  هـــا و تیـــم 

ســـابقش این کار ها 

را بکند، کمی برای 

هـــواداران این تیم 

رفتاری عجیب و دور 

از ذهن بود.

قطعا همین طور است. 

نمی خواهـــم درمورد 

نورافکـــن صحبـــت 

کنم امـــا من در حد 

خود یاد گرفته ام که 

احترام بزرگ تر هایم 

را در زمین فوتبال نگه 

دارم. من در گذشته با 

کاپیتان  هـــای بزرگی مثل 

تیموریان و مبعلی و علی عزتی در نفت و یا شاه علی دوست 

در سایپا کار کردم و هر جا که آنها را می بینم برایشان هنوز 

هـــم ارزش و احترام قائلم. در هر صـــورت اینها یک روزی 

در تیم هایـــی که بازی می کـــردم بزرگ تر های ما بودند و 

به ما کمک کردنـــد، بااین حال معتقدم یک بازیکن نباید 

گذشته اش را فراموش کند.

نورافکن به وریا غفوری فحاشی کرد؟ 

فکر می کنم بله؛ بحث شان شد به هرحال.

وقتی اخراج شـــدی هیچ کس فکر نمی کرد استقلال 

10 نفره بتواند از پس سپاهان بربیاید، اما هم بازیانت 

به خوبی جور تو را کشیدند و درنهایت این بازی را بردید.

دســـت بچه  ها درد نکند. آنها در این شرایط توان دوبرابری 

گذاشتند. از آنها تشـــکر می کنم. مهم ۳ امتیازی بود که 

بچه  ها ۱۰ نفره همت کردند تا این بازی را ببریم.

حتمـــا فهمیـــدی که مهدی قائدی بعـــد از تعویض با 

ناراحتـــی و بغـــض روی نیمکت نشســـت تا جایی که 

مجیدی برای دلجویی از او سراغش رفت.

بله، بالاخره روی بازیکنـــان در تیم  هایی به خصوص مثل 

استقلال فشار زیاد اســـت و هواداران از همه توقع دارند. 

بنابرایـــن ما همه تلاش خـــود را می کنیم تا در پایان فصل 

به یک رتبه خوب رسیده و با نتایجی که به دست می آوریم 

دل آنها را شاد کنیم.

قائدی به خاطر تو تعویض شـــد. آیا خودت هم بعد از 

بازی از او دلجویی کردی؟ 

شرایط بازی این طور پیش رفت و این هم قسمت مهدی 

بود، همان طور که دانشگر به جای او آمد و روی گل 

دوم استقلال تاثیر مستقیم گذاشت.

دیـــدار با ســـپاهان دوباره در 

تکـــرار  جام حذفـــی 

می شـــود و بـــه 

می رســـد  نظر 

ایـــن پیروزی از 

لحـــاظ روحی و روانی به شـــما خیلی کمک 

کرده باشد. نظرت درمورد این بازی چیست؟ 

واقعا نمی توان پیش بینی کـــرد، چون بازی در 

جام حذفی برگزار شده و شـــرایط خاص خود را 

دارد و در پایـــان بازی باید یک تیم به عنوان برنده 

از میدان خارج شود. بنابراین ما همه تلاش مان 

را می کنیم تا حتی نســـبت به بازی دو شب پیش 

در لیگ بیشـــتر توان بگذاریـــم تا در دیدار هفته آینده هم 

موفق باشیم.

فرهاد مجیدی ســـه قول به هـــواداران داده بود که به 

نظر می رســـد یکی از آنها یعنی کســـب سهمیه آسیا 

تا حدی با برد ســـپاهان محقق شـــده باشد. چقدر به 

جام حذفـــی و صعود از مرحله گروهی لیگ قهرمانان 

آسیا امیدوار هستید؟ 

درباره سهمیه هم هنوز هیچ چیز مشخص نیست و سه هفته 

به پایـــان رقابت  ها مانده، ما نمی توانیم از حالا خودمان را 

گول بزنیم که حتی کسب سهمیه مان هم قطعی شده اما 

تمام تلاش مان را می کنیم تا از سه بازی آینده هم با دست 

پر خارج شـــویم، هرچند واقعا کار سختی است و تیم  هایی 

مثل پیکان و شـــاهین برای بقا در لیگ برتر جلوی ما بازی 

می کنند و اتفاقا در چنین بازی  هایی که حریف چیزی برای 

از دســـت دادن ندارد، کار ســـختی درپیش داریم. ما یک 

هفتـــه مانده به پایان رقابت  ها جلوی پیکان بازی داریم که 

در تبریز تراکتور را متوقف کرد اما همه سعی خود را می کنیم 

در هر بازی تا پایان لیگ با موفقیت کار را به اتمام برسانیم.

هفته گذشـــته شایعات زیادی نسبت به اختلاف بین 

بازیکنان و کادرفنی به خصوص بزرگ تر های استقلال 

مثل وریا و علی کریمی با مجیدی منتشر شد که هرچند 

چنین اخباری به دفعات تکذیب شد اما برخی هنوز هم 

اصرار دارند این اختلاف را پررنگ جلوه دهند، به عنوان 

بازیکن استقلال چنین اختلافاتی را تایید می کنی؟ 

اصلا چنین مواردی وجود ندارد و همه بازیکنان آقافرهاد را 

دوســـت دارند و حتی در همین بازی با سپاهان هم دیدید 

که چطور با جان و دل برایش بازی کردند. حتی وقتی من 

اخراج شدم و تیم ۱۰ نفره شد، بچه  ها چند برابر توان خود را 

گذاشتند تا استقلال پیروز میدان باشد. از دم همه بازیکنان 

مجیدی را دوســـت دارند و اتفاقا آن کسانی که اسم شان را 

بردید با آقافرهاد خیلی هم صمیمی تر هستند و رابطه شان 

نزدیک تر و بهتر است.

صحبت از بعضی تغییرات در فصل آینده روی نیمکت 

اســـتقلال اســـت، خودت فکر می کنی مجیدی باید 

بماند؟ 

به نظرم هرچقدر تغییرات کمتر باشد و ثبات داشته باشیم، 

بازدهی خیلی بیشـــتر خواهد بود و روی عملکرد و کارایی 

مثبت تیم هم تاثیر می گذارد. اتفاقا استقلال در این چند 

سال چوب تغییرات زیادش را خورده اما امیدوارم شرایطی 

پیش بیاید که تمامی اعضای تیم ازجمله کادر و بازیکنان 

بعد از پایان فصل دوباره در فصل جدید کنار هم باشند.

گفت وگو با مربی و بازیکن تیم شهردای بم، قهرمان فوتبال بانوان

جعفری: کمتر از قهرمانی برای ما بی معنی است
چهکندی: قراردادمان اندازه پول کفش یک بازیکن مرد هم نمی شود

رضاوند: استقلال همیشه چوب تغییر را خورده، امیدوارم همه بمانند

 نمی توانیم خودمان را گول بزنیم که سهمیه آسیا قطعی شده است             کار نورافکن زشت بود، داور تحت تاثیر سپاهانی ها اخراجم کرد

پیشنهاد عالی برای مدافع ایرانی خنت بلژیک

محمدی، شاگرد بیلسا در انگلیس؟!

میلاد محمدی، مدافع چپ تیم ملی ایران پس از یک سال حضور در لیگ 

بلژیک با پیشـــنهادی خوب روبه رو شده و ممکن است فصل بعد را در لیگ 

برتر انگلیس بگذراند. سایت »فوتبال اینساید« از پیشنهاد باشگاه تازه لیگ 

برتری شده لیدز یونایتد به این مدافع خبر داد و نوشت: »باشگاه لیدز یونایتد 

در نظر دارد پیشنهادی را برای به خدمت گرفتن میلاد محمدی، مدافع چپ 

تیم خنت بلژیک ارائه دهد. این بازیکن 26 ساله در رقابت های فصل گذشته 

لیگ بلژیک که به تازگی به پایان رسیده عملکرد خوبی ارائه کرد و در پایان 

در تیم منتخب بهترین بازیکنان فصل نیز قرار گرفت. یک منبع نزدیک به 

باشگاه انگلیسی خبر داد که لیدز تصمیم دارد با پیشنهاد 7 میلیون یورویی 

این مدافع تیم ملی ایران را به جمع نفرات خود اضافه کند. محمدی تابستان 

قبل و پس از اتمام قراردادش با تیم احمد گروژنی روسیه به عنوان بازیکن آزاد 

راهی خنت شد. او به خصوص در نیم فصل دوم نمایش خوبی در ترکیب این 

تیم داشت و به بازیکنی تاثیرگذار برای تیمش بدل شد. او در مجموع 24 بار 

پیراهن این تیم را در رقابت های مختلف ازجمله دیدار این تیم برابر رم ایتالیا 

در لیگ اروپا پوشید. خنت در رقابت های این فصل لیگ بلژیک که به دلیل 

شیوع کرونا نیمه کاره ماند، به عنوان نایب قهرمانی رسید. محمدی همچنین 

یکی از بازیکنان اصلی تیم ملی ایران است و در ۱۰ بازی اخیر این تیم در 

ترکیب اصلی حضور داشته است. لیدز یونایتد پس از صعود به لیگ برتر به 

دنبال تقویت ترکیب خود و حضوری موفق در این رقابت هاســـت. در فصل 

گذشته اســـتیوارت دالاس، ملی پوش اهل ایرلند شمالی انتخاب نخست 

مارچلو بیلسا برای پست مدافع چپ بود و این بازیکن تنها یک بازی تیمش 

را از دست داد. سرمربی آرژانتینی لیدز همچنین ازجان ایوسکی، ملی پوش 

مقدونیه ای و بری داگلاس اسکاتلندی را برای این پست در اختیار دارد.«

رقابت 2 تیم بزرگ ترکیه برای جذب ستاره ایرانی

تریم هم جهانبخش را قرضی می خواهد

شرایط علیرضا جهانبخش در برایتون چندان خوب نیست و جدایی او از این 

تیم انگلیسی تقریبا قطعی به نظر می رسد. پیش از این تیم فنرباغچه ترکیه برای 

خرید او ابراز تمایل کرده بود و حالا رسانه های ترکیه خبر از علاقه فاتح تریم، 

سرمربی مشهور تیم بزرگ این کشور برای به خدمت گرفتن او می دهند. سایت 

»فوتواسپور« این کشور در گزارشی نوشت: »فاتح تریم، سرمربی گالاتاسرای 

به تازگی خواهان به خدمت گرفتن علیرضا جهانبخش شده است. گالاتاسرای 

با توجه به مصدومیت فلورین آندونه و عمل جراحی که روی این بازیکن انجام 

شد به دنبال جانشینی برای او بود و مذاکراتی را با برایتون برای جذب وینگر 

ایرانی انجام داد. با این حال وقتی برایتون اعلام کرد که تصمیمی برای واگذاری 

قرضی این ملی پوش ایرانی ندارد و تنها حاضر به فروش اوست، مذاکرات به 

بن بست خورد و فعلا متوقف شده است. این بازیکن سپس مورد توجه آژاکس 

قرار گرفت و ملاقاتی را نیز با مارک اورمارس، مدیر ورزشی این باشگاه هلندی 

نیز انجام داد که ظاهرا چراغ ســـبز برای بازگشت به لیگ این کشور هم داده 

است. جهانبخش در این باره گفت از حضور در لیگ برتر انگلیس احساس 

بسیار خوبی دارد، اما دوست دارد در تیمی باشد که بتواند بیشتر بازی کند 

و در ادامه از اورمارس هم به خاطر پیشنهادش تشکر کرد. با این وجود هنوز 

توافقی بین دو باشگاه صورت نگرفته است. گفته می شود برایتون برای فروش 

جهانبخش حدود ۱2 میلیون یورو خواسته است.«

رقابت 2 تیم بزرگ ترکیه برای جذب ستاره ایرانی

تریم هم جهانبخش را 
قرضی می خواهد

پیشنهاد عالی برای مدافع ایرانی خنت بلژیک

محمدی، شاگرد بیلسا؟!

مدعیان برای کسب سهمیه آسیا چه مسیری را باید طی کنند؟اوضاع نگران کننده پرسپولیس و انفعال مدیران باشگاه

جاده لغزنده سهمیه و سقوطبحران پشت قهرمان!
محمدرضاحاجیعبدالرزاق

روزنامه نگار

رضاوند در گفت وگو با »فرهیختگان«: استقلال همیشه چوب تغییر را خورده، امیدوارم همه بمانند

تمام بچه  ها آقا فرهاد را دوست دارند
 نمی توانیم خودمان را گول بزنیم که سهمیه آسیا قطعی شده است             کار نورافکن زشت بود، داور تحت تاثیر سپاهانی ها اخراجم کرد
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